
Διχάζει την Έγκωμη ο Κλήμος
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πλήρη κάλυψη του
και κάποιοι όχι
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Ο Κλήμος ποταμός δεν είναι
μεγάλος σε πλάτος, όμως
έχει αρκετό μήκος και δι
έρχεται από τρεις δήμους
της ευρύτερης περιοχής της
Λευκωσίας, προτού εισέλθει

στα κατεχόμενα: από τους Δήμους Λακατά
μιας, Έγκωμης και Αγίων Ομολογητών. Τον
χειμώνα, όταν κατέρχεται ορμητικός, προκα
λεί πλημμύρες και το γεγονός προβληματίζει
τους τρεις δήμους αλλά κυρίως τους κατοί

κους που τα σπίτια
τους Υειτνι°ζ°υν μ£
™ ποτάμι.

Στα τμήματα του
Κλήμου που βρίσκο
ντα, στους Δήμους
Λακαταμιας και
Αγίων Ομολογητών,
δημιουργήθηκαν με

τα χρόνια βιότοποι με έντονη μάλιστα την
παρουσία χελωνών και άλλων ειδών πανίδας
και χλωρίδας και καταβάλλεται προσπάθεια
για την προστασία τους. Το πέρασμα όμως
του ποταμού από την Έγκωμη ήδη διχάζει
τους εκεί δημότες και τα έργα που άρχισαν

σε αυτόν πριν από χρόνια προκαλούν νέα
προβλήματα αντί να λύσουν υφιστάμενα. Η
μετατροπή του σε ένα σημείο κοντά στην οδό
28ης Οκτωβρίου σε κλειστό οχετό ευνόησε
τη δημιουργία πεζόδρομου και ποδηλατο
δρόμου, όμως αύξησε και τον κίνδυνο πλημ
μύρων. Οι προσπάθειες για ολοκληρωτική
κάλυψη του ποταμού που βρίσκεται στα όρια
του Δήμου Έγκωμης συνεχίζονται μέχρι και
σήμερα. Κάποιοι πάντως από τους εκεί δημό
τες επιθυμούν διακαώς κάλυψη, ενώ κάποιοι
άλλοι προβάλλουν σθεναρή αντίσταση.

0 Δήμος Έγκωμης σήκωσε τα χέρια
μπροστά στη συγκεκριμένη αντιπαράθεση
και οδήγησε το θέμα στον αρμόδιο υπουρ
γό Γεωργίας, Νίκο Κουγιάλη, από τον οποίο
αναμένει να ανάψει το πράσινο φωςγια ολο
κληρωτική κάλυψη του Κλήμου στα όρια του
ή για εγκατάλειψη της όλης προσπάθειας.

Αρμόδια πάντως υπηρεσία για τη διαχεί
ριση των ποταμών του τόπου είναι το Τμήμα
Αναπτύξεως Υδάτων που έχει ξεκάθαρη θέ
ση επί του θέματος. Ο διευθυντής του ΤΑΥ,
Ανδρέας Μανώλης, με δηλώσεις του στον
«Φ» τόνισε ότι η υπηρεσία του τάχθηκε ήδη
ενάντια στην κάλυψη του ποταμού.

«θέση του ΤΑΥ είναι πως όχι μόνο δεν
πρέπει να σκεπάζονται οι ποταμοί και τα
αρκάτζια αλλά και εκείνα που είναι ήδη κα
λυμμένα να ανοίξουν», τόνισε.

Το ΤΑΥ, όπως μας είπε, είναι ενάντια και
στην τσιμέντωση της κοίτης του ποταμού
και των όχθων του, κάτι που ήδη έχει γίνει
στο μέρος του Κλήμου ποταμού που διέρ
χεται από την Έγκωμη και δεν έχει ακό
μη σκεπαστεί. Σύμφωνα με τον δήμαρχο
Έγκωμης, Ζαχαρία Κυριάκου, τα σχέδια για
κάλυψη του ποταμού Κλήμου έχουν μεγάλο
ιστορικό υπόβαθρο. Όπως χαρακτηριστικά
λέει, την κάλυψη του ποταμού εξήγγειλε ο
ίδιος ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας με τη
συγκατάθεση της Πολεοδομίας και άλλων
φορέων, όμως στη συνέχεια άναψαν κόκ
κινο φως στην όλη προσπάθεια το Τμήμα
Αναπτύξεως Υδάτων και το ΕΤΕΚ. Όπως ξε
καθαρίζει, τελική απόφαση επί του θέματος
θα λάβει ο αρμόδιος υπουργός που είναι ο
Νίκος Κουγιάλης του Γεωργίας. «Ως δήμος
δεν πρόκειται να προχωρήσουμε σε κάλυψη
του ποταμού χωρίς να εξασφαλίσουμε τη
συγκατάθεση του κεντρικού φορέα που είναι
το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων», τονίζει.

Κόκκινο φως ανάβουν
ΤΑΥ και ΕΤΕΚ και
επικαλούνται
αυξημένο κίνδυνο για
νέες πλημμύρες



ΕΤΕΚ: ΕΠΙΜΕΝΕΙ ΣΤΟ ΟΧΙ

Ο πρόεδρος του Επιστημονικού Τεχνικού Επιμελητηρίου Κύπρου (ΕΤΕΚ), Στέλιος
Αχνιώτης, σχολιάζοντας τα τεκταινόμενα, τονίζει: «Εάν οι μελέτες για την κάλυψη
του Κλήμου έγιναν πριν από 20 χρόνια, αυτό δεν σημαίνει ότι μας δεσμεύουν σήμε
ρα. Το γεγονός ότι το έργο για κάλυψη και του υπολοίπου μέρους του Κλήμου στην
Έγκωμη το έχει εξαγγείλει ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας, δεν αλλάζει τα δεδομένα.
Αυτό που πρέπει να γίνει είναι προσπάθεια για επίλυση των προβλημάτων που προ
καλεί η μερική κάλυψη του Κλήμου, στην περιοχή της οδού 28ης Οκτωβρίου, και
όχι να επεκταθεί». Σχολιάζοντας εξάλλου την ύπαρξη σειράς κολόνων στο κέντρο
ακριβώς του σκεπασμένου ποταμού, σημειώνει: «Έβαλαν ένα εμπόδιο στη μέση
του οχετού του ποταμού και επιπλέον, άφησαν λίγα μόνο σημεία στην επιφάνεια
για είσοδο των ομβρίων υδάτων. Μιλάμε για σοβαρά λάθη».

Περιμένουν
τον Κουγιάλη
Όπως αποκαλύπτει ο δήμαρχος Έγκ(ΰ
μηςΖαχαρίας Κυριάκου, έγινε ιεραρχική
προσφυγή στον υπουργό Γεωργίας, Νίκο
Κουγιάλή, ο οποίος, αφού προσμετρή
σει όλες τις απόψεις, θα αποφανθεί
τελεσίδικα εάν αποδέχεται το κλείσιμο
του ποταμού ή όχι. Αναμένεται ότι η
σχετική απόφαση θα ληφθεί σύντομα.
Το Δημοτικό Συμβούλιο της Έγκωμης
πάντως είχε ταχθεί υπέρ, διότι το έργο
χαρακτηρίστηκε «συνεχιζόμενο πολεο
δομικό», το οποίο χρηματοδοτεί κατά
τα τρία τέταρτα η Πολεοδομία. «Εμείς
ως δημοτική Αρχή θα καταθέταμε σε πε
ρίπτωση συνέχισης των έργων κάλυψης
του ποταμού ένα μέρος της συνολικής
δαπάνης και είπαμε το ναι, θεωρώντας
ότι είναι συνεχιζόμενο έργο του υπόλοι
που», λέει ο δήμαρχος.


